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Protokół Nr XV/2015 
 XV sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 22 grudnia 2015 r. 
BR.0002.13.2015 
XIV Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Ł ępicka-Gij. Oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Powitała  osoby obecne na sesji, w szczególności gości specjalnych w osobach: Stanisława 
Tołwińskiego i Adama Dzięcioła z Aeroklubu Krainy Jezior – współorganizatorów letniej 
imprezy „Lotnicze Mazury 2015” (Mazury AirShow Poland) w Giżycku, Wojciecha 
Iwaszkiewicza - Burmistrza  Miasta Giżycko, oraz  młodzież z II LO  pod opieką 
dyrektorki Ewy Downar oraz nauczycielki Joanny Kempy. 
Stanisław Tołwiński powiedział, iż od 7 lat w Giżycku, nad jeziorem Niegocin, 
organizowane są Mazurskie Pokazy Lotnicze. W tym roku przez dwa dni pokazy 
obserwowało 200 tys. widzów. Żadna z osób współpracujących nie wzięła za swoją pracę 
wynagrodzenia, honorarium nie wziął też  prowadzący imprezę redaktor Tadeusz Sznuk.  
Największym sponsorem było Miasto Giżycko, które ofiarowało 100 tys. zł  oraz wsparło 
organizację pracownikami i logistyką. Wśród współorganizatorów wyróżnić można OSP 
Wydminy, Miłki, Spytkowo, Straż Pożarną, Zamek Ryn, Starostwo w Giżycku. 
Stanisław Tołwiński zwrócił się do Burmistrza Miasta Giżycko z prośbą, aby wręczył na 
ręce Starosty  dyplom uznania, podpisany przez  Marszałka Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego Gustawa Marka Brzezina, Burmistrza Miasta Giżycka Wojciecha 
Iwaszkiewicza oraz Prezesa Aeroklubu Krainy Jezior Stanisława Tołwińskiego, zawierający 
podziękowania dla całego zespołu Starostwa Powiatowego za wsparcie materialne oraz  
logistyczne przygotowania pokazów lotniczych.  
Burmistrz  Wojciech Iwaszkiewicz  przekazał dyplom, a następnie złożył radnym, 
dyrektorom, pracownikom oraz gościom serdeczne życzenia  zdrowych, rodzinnych Świąt 
i optymizmu na przyszłość. 
Następną miłą uroczystością była prezentacja siedmiorga uczniów z II LO w Giżycku 
uczestniczących w Destination  Imagination  Poland  -  programie kreatywnego myślenia, pod 
kierunkiem  dyrektorki II LO w Giżycku Ewy Downar oraz nauczycielki Joanny Kempy. 
Zadaniem drużyny  było przygotowanie filmów na tematy kreatywnego myślenia.   
Drużyna nagrała  dwa sześciominutowe filmy. Film na temat kreatywnego sposobu nauki 
zdobył wyróżnienie w ogólnopolskim konkursie Destination  Imagination.  To osiągnięcie 
dało uczniom szansę na reprezentowanie naszego kraju na Olimpiadzie Kreatywności 
w Katarze. Drużyna zwróciła się o pomoc finansową, która umożliwi im wyjazd na 
olimpiadę. 
Przewodnicząca Rady Powiatu powinszowała młodzieży i opiekunom wielkiego sukcesu, 
złożyła życzenia zdrowia i pomyślności oraz dalszych osiągnięć naukowych. 
O godz. 15.15 goście specjalni oraz młodzież opuścili salę obrad. 
 
O godz. 15.15 na sesję przybył radny Marian Mieńko, odtąd obradowało 17 radnych. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do realizacji porządku sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że w statutowym terminie nie wpłynęły 
uwagi do protokołu XIV sesji Rady Powiatu z dnia 26 listopada 2015 r. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie przyjęcie w/w protokołu. 
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Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie. 
Protokół XIV sesji Rady Powiatu z dnia 26 listopada 2015 r. został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała radnych o  uwagi do przedstawionego radnym 
porządku obrad. 
Starosta W. Strażewicz w imieniu Zarządu Powiatu poprosił o rozszerzenie porządku o nast. 
tematy w punktach: 

1) 9 a – Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Giżycku w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiary godzin nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach Powiatu 
Giżyckiego; 

2) 10 a – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 r.  

Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie przyjęcie proponowanego 
rozszerzenia porządku obrad. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie. 
Porządek obrad został rozszerzony o ww. punkty. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała porządek sesji uzupełnione rozszerzeniem: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XIV sesji z dnia 26 listopada 2015 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań z zakresu utrzymania i konserwacji urządzeń 

melioracji szczegółowej na terenie powiatu.  
7. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu za rok 2015. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu na rok 2016.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu rozliczania i udzielania dotacji szkołom 

i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania. 

    9a. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Giżycku w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiary godzin nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach Powiatu 
Giżyckiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwot dofinansowania do uczestnictwa w turnusie 
rehabilitacyjnym. 

    10a.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 r.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2015 – 2029.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2015. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Giżyckiego na lata 2016 – 2029. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2016. 

a. przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
b. przedstawienie opinii komisji stałych, w tym opinii Komisji Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego, 
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c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 
d. przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej i opinii komisji stałych, 
e. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
f. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta W. Strażewicz powiedział: 

1) Dokonaliśmy zmian w regulaminach organizacyjnych Środowiskowego Domu 
Pomocy Społecznej i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, które polegały na 
dostosowaniu zapisów regulaminów do aktualnie obowiązujących przepisów prawa. 
Ponadto w regulaminie PCPR –u wpisano nowe zadania związane z prowadzeniem 
obsługi organizacyjnej nowego świadczenia: nieodpłatnej pomocy prawnej, które 
wejdzie od początku przyszłego roku. 

2) Dokonaliśmy zmian również w regulaminie organizacyjnym Starostwa Powiatowego 
dostosowując go do obowiązujących obecnie przepisów prawa. Ponadto, na wniosek 
naczelników, zmieniono zadania niektórym pracownikom, ze schematu 
organizacyjnego wyjęto Administratora Bezpieczeństwa Informacji, a wprowadzono 
nową instytucję Audytora Wewnętrznego. Zmienił się nadzór Starosty i Wicestarosty 
nad poszczególnymi wydziałami. 

3) Na ogłoszony konkurs dotyczący zlecenia organizacji pożytku publicznego zadania 
z zakresu nieodpłatnej pomocy prawnej zgłosiły się 3 organizacje spoza naszego 
powiatu, które nie spełniły wymogów oceny formalnej tzn. nie miały zapisane 
w swoich statutach świadczenia nieodpłatnej pomocy prawnej. Ich oferty zostały 
odrzucone, konkurs został ponownie ogłoszony. 

4) Ogłosiliśmy konkurs ma stanowisko dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii 
w Giżycku. Na konkurs wpłynęła jedna oferta, posiedzenie komisji konkursowej 
zostało wyznaczone na dzień jutrzejszy. 

5) Przyjęliśmy plan zimowego utrzymania dróg powiatowych w wersji przygotowanej 
przez Zarząd Dróg Powiatowych, którą przekazaliśmy radnym do zapoznania się. 

6) Ogłoszony został konkurs ofert na realizację zadań publicznych zleconych sektorowi 
pozarządowemu w roku 2016 – konkursem zostaną objęte następujące zadania: 

a) Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – kwota na ten cel: 45 tys. zł; 
b) Kultura fizyczna i sport – 30 tys. zł; 
c) Profilaktyka i promocja zdrowia – 12 tys. zł; 
d) Prowadzenie usług doradczych dla organizacji pozarządowych – 5 tys. zł 

(Centrum Organizacji Pozarządowych); 
e) Dofinansowanie wkładu własnego organizacji pozarządowych – 10 tys. zł; 
f) Pomoc społeczna – 40.800 zł. 

7) Przyjęliśmy regulamin wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat giżycki  w wersji 
wypracowanej przez Komisję Edukacji, Kultury i Sportu, który następnie  został 
przekazany do związków zawodowych nauczycieli w celu wyrażenia opinii. 

8) Drużyna z II Liceum Ogólnokształcącego została wyróżniona w konkursie 
kreatywności i jako jedna z 3 drużyn w kraju uzyskała prawo reprezentowania Polski 
podczas Międzynarodowej Olimpiady Kreatywności w Katarze. 

9) W dalszym ciągu nasz powiat jest potęgą w rywalizacji sportowej szkół 
w województwie Warmińsko-Mazurskim. Po raz kolejny w zawodach 
organizowanych przez Szkolny Związek Sportowy w roku szkolnym 2014/2015 
zajęliśmy pierwsze miejsce w rywalizacji szkół ponadgimnazjalnych. I miejsce zajęło 
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II LO, II miejsce I LO, VI miejsce Zespół Szkół Kształtowania Środowiska 
i Agrobiznesu. W kategorii szkół podstawowych i gimnazjów najlepsze okazało się 
Miasto Giżycko. 

10)  Na ostatnim posiedzeniu konwentu powiatów naszego województwa przyjęliśmy dwa 
stanowiska dotyczące braku wzrostu wysokości kontraktów zaoferowanych przez 
NFZ dla szpitali powiatowych oraz propozycję współ finansowania usuwania 
zagrożeń p/poż. w szkołach i placówkach oświatowych z rezerwy 0,4% części 
oświatowej subwencji ogólnej. 

11)  Bardzo niepokojące wieści mamy z naszego szpitala. W październiku szpital 
zanotował stratę w wysokości ponad 456 tys. zł, strata za 10 miesięcy wynosi ponad 
1.310 tys. zł, a zobowiązania wymagalne 3.177 tys. zł.  Te dane uzyskaliśmy drogą 
nieformalną, niestety Pani Zarządca  Przymusowy nie raczyła nam przekazać 
wyników finansowych za miesiąc październik drogą oficjalną. Również niepokojące 
są informacje o likwidacji pododdziału noworodkowego, a także wypowiedzenie 
umów o pracę dwóm lekarzom rezydentom, co może spowodować ograniczenie 
możliwości pracy oddziału ortopedii. Faktem wypowiedzenia umów rezydentom 
zainteresowała się Izba Lekarska. O wyżej wymienionych sprawach powiadomiliśmy 
Prokuraturę Wojewódzką w Olsztynie (o możliwości popełnienia przestępstwa) oraz 
Sąd Rejonowy w Olsztynie. 

12)  Nasza Komenda Powiatowa Straży Pożarnej wzbogaciła się o nowy samochód 
ratowniczo – gaśniczy. Jest to super wyposażony wóz o wartości 1.048 tys. zł. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła radnych o pytania do sprawozdania Zarządu. 
 
M. Kaczorowska zwróciła się do Komendanta Straży Pożarnej o komentarz na temat nowego 
samochodu ratowniczo – gaśniczego. 
Komendant KPPSP Jerzy Kunicki powiedział, że jest to samochód ratowniczo – gaśniczy 
z napędem 4x4, i z pełnym wyposażeniem, jest to najdroższy pojazd w historii giżyckiej 
komendy. Nowy pojazd został bogato wyposażony. Załoga wozu ma do dyspozycji m.in.: 
zestaw narzędzi hydraulicznych, 6. kpl. nadciśnieniowych aparatów powietrznych z butlami 
kompozytowymi, motopompę pływającą, 2. kpl. ubrań żaroodpornych, pilarkę do drewna 
i pilarkę tarczową do cięcia betonu oraz stali, agregat prądotwórczy, zestaw ratownictwa 
medycznego R-1, działko wodno-pianowe i zbiornik wodny o pojemności 2500 l. Zakup 
samochodu był współfinansowany przez Unię Europejską ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Infrastruktura  i Środowisko.  
 
Innych pytań do Zarządu nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
H. Sarul powiedziała, iż sytuacja finansowa szpitala jest niepokojąca, zadłużenie pociąga 
skutki dla bieżącej działalności szpitala, a także remontów i ewentualnych zakupów w 2016 r. 
Zapytała, czy Zarząd prowadzi analizy i prognozy wyjścia z tej sytuacji, bo jeszcze jeden 
milion długu i stracimy płynność finansową. 
Drugie pytanie radnej dotyczyło Domu dla Chorych na  Alzheimera, zapytała, czy są na to 
jakieś perspektywy finansowe. 
Trzecie pytanie dotyczyło zabezpieczenia imprezy masowej w styczniu: Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy, zapytała czy Starosta wie, czy  służby takie jak Policja, Straż Pożarna, 
Wojsko będą zabezpieczały tę akcję. 
 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział na  pytania: 
Ad.1. – sytuacja finansowa szpitala analizowana jest permanentnie, ale informacje do nas od 
października nie wpłynęły, wiemy, że NFZ zapłacił jedynie 40% za zadania ponadlimitowe. 
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Rozmawiamy z ordynatorami, koordynatorami oddziałów. Prosiliśmy o współpracę w planie 
naprawczym. Zaplanowaliśmy 100 tys. zł na zakupy, poprosiliśmy gminy o pieniądze, więc za 
300 tys. zł coś porządnego możemy kupić. Pracujemy, analizujemy. Wiemy, że 120 tys. zł 
miesięcznie wzrosła wartość kontraktów wynagrodzeń. 
Ad. 2. Środków na utworzenie Domu dla Chorych na  Alzheimera nie otrzymaliśmy, swoich 
nie mamy, pomysł odkładamy. Rozmawiałem z poprzednim wojewodą M. Podziewskim, który 
powiedział, że pieniądze przeznaczone przez niego na ten cel poszły na wynagrodzenia 
pielęgniarek. Musimy od nowa starać się o finanse na ten Dom. 
Ad. 3. Nigdy nie byliśmy organizatorami WOŚP, organizatorem jest GCK, ale nie wyobrażam 
sobie, żeby Policja czy inne służby nie wywiązały się ze swoich obowiązków. 
 
Przewodnicząca  Rady Powiatu Monika Łępicka-Gij powiedziała, że skieruje następujące 
wnioski: 

1) Do Zarządu Powiatu – o weryfikację procedur na wypadek zagrożenia 
terrorystycznego; 

2) Za pośrednictwem Starosty do Komisji Bezpieczeństwa – aby uczulić w tym temacie 
inne samorządy, aby wójtowie i burmistrzowie też o to zadbali. 

 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Informacja o stanie realizacji zadań z zakresu utrzymania i konserwacji urządzeń 
melioracji szczegółowej na terenie powiatu.  
Materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Przewodnicząca  Rady Powiatu powiedziała, iż ten obszerny temat był szczegółowo 
prezentowany i omawiany na posiedzeniu komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz 
innych komisji stałych,  zwróciła się do radnych o uwagi do przedstawionej Informacji. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca  Rady Powiatu stwierdziła, iż radni zapoznali się z Informacją nie 
wnosząc uwag. 
 
Ad. 7. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu za rok 2015. 
Materiał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodnicząca  Rady Powiatu  zapytała, czy radni wnoszą jakieś uwagi do Sprawozdania. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała treść Sprawozdania pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Przewodnicząca  Rady Powiatu stwierdziła, iż radni przyj ęli tre ść Sprawozdania nie 
wnosząc uwag. 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2016.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Krysiuk  wniósł autopoprawkę Komisji do planu na 
miesiąc sierpień, który w nowej wersji przedstawia się następująco: 
„Kontrola nadzoru Zarządu Powiatu w zakresie sposobu załatwiania skarg i roszczeń 
składanych przez pacjentów na działalność szpitala giżyckiego w okresie: od 1 stycznia 2015 r. 
do końca lipca 2016 r.” 
W. Strażewicz powiedział, że nie przypomina sobie, aby skargi od pacjentów na szpital 
wpływały do Zarządu Powiatu, właściwą instytucją jest Rzecznik Pacjentów w NFZ; co do 
procesów – jest to możliwe do zweryfikowania.  
Ponadto zwrócił uwagę na zapis planu pracy Komisji w styczniu: „Kontrola realizacji wypłaty 
planowanego 3% wzrostu wynagrodzeń, w formie nagrody jednorazowej w grudniu 2015 r. 
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(Starostwo Powiatowe, Międzyszkolna Baza Sportów Wodnych, Powiatowy Zespół Obsługi 
Szkół i Placówek Oświatowych, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie)” i stwierdził, że 
wypłata została dokonana jednorazowo, ale że nie ma możliwości ujawnienia informacji 
o wielkości wypłat osobowo. 
L. Należyty odpowiedziała, że Komisji nie chodzi o wielkość indywidualnych nagród, ale 
o realizację budżetu w tym zakresie – ile zaplanowano, a ile wypłacono. A co do sierpnia to 
uznaliśmy, że Zarząd Powiatu jest właściwą instytucją do kontrolowania co się dzieje 
w szpitalu, i czy interesował się  – czy jest dużo skarg, czego dotyczą, jakie były sprawy 
sądowe, jakie odszkodowania, jak dużo i jakiego rodzaju. 
H. Sarul zachęciła Zarząd do większej wrażliwości na skargi pacjentów ponieważ od nadzoru 
nikt Zarządu nie zwolnił, żeby nie wmawiać, że nadzór właścicielski nie istnieje, czy wyczerpał 
wszystkie drogi dla dobra hospitalizowanych. Komisja chce się tego dowiedzieć i zaczerpnąć 
danych archiwalnych. 
Wicestarosta M. Drzażdżewski odpowiedział, że takie działania są elementem kontroli spółki. 
Na tym dyskusję w tym punkcie sesji zakończono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 13, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 4 osoby. 
Uchwała Nr XV.97.2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2016 została podjęta – stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu rozliczania i udzielania dotacji 
szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści ich wykorzystania. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie ustalenia trybu rozliczania i udzielania 
dotacji szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania wynika ze zmiany ustawy o systemie 
oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015 r., poz. 357) z dnia 20 lutego 2015 r., 
która w art. 34 wprowadza konieczność podjęcia nowej uchwały dotyczącej dotowania szkół 
i przedszkoli niepublicznych: „Art. 34. Uchwały organów stanowiących jednostek samorządu 
terytorialnego podjęte na podstawie art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 ustawy zmienianej w art. 1, 
w brzmieniu obowiązującym przed dniem wejścia w życie niniejszej ustawy, zachowują moc 
do dnia wejścia w życie uchwał podjętych na podstawie art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 ustawy 
zmienianej w art. 1, w brzmieniu nadanym niniejszą ustawą, nie dłużej jednak niż  
do dnia 31 grudnia 2015 r.” Obecnie obowiązująca uchwała nr XXXIX.225.2014 Rady 
Powiatu w Giżycku z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie ustalenia trybu rozliczania 
i udzielania dotacji szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania zgodnie z ww. art. 34 może 
funkcjonować w obrocie prawnym nie dłużej niż do 31 grudnia br. W obecnie obowiązującej 
uchwale nr XXXIX.225.2014 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 25 kwietnia 2014 r. zmiany 
mają charakter wyłącznie techniczny. Z tekstu uchwały zostały usunięte punkty, które we 
wcześniejszej uchwale były uchylone przez RIO w Olsztynie (m.in. § 2 pkt. 10, 12 i 13 oraz 
§ 5), a obecnie zastąpiono je nowymi zapisami. Wprowadzone zmiany w uchwale nie 
powodują skutków finansowych dla powiatu.   
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisje  Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz  Spraw Społecznych zapoznały się, ale 
nie opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Uchwała Nr XV.98.2015  w sprawie ustalenia trybu rozliczania i udzielania dotacji 
szkołom i placówkom niepublicznym o uprawnieniach publicznych oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści ich wykorzystania  została podjęta – stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
O godz. 16.05 salę obrad opuściła radna Ewa Ostrowska. 
Od tej pory obradowało 16 radnych. 
  
Ad.9a. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Giżycku w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiary 
godzin nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach Powiatu Giżyckiego. 
Starosta W. Strażewicz powiedział, iż zmiana uchwały jw. polega na dodaniu punktu 
ujmującego nową jednostkę Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisje  Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz  Spraw Społecznych zapoznały się, ale 
nie opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Uchwała Nr  XV.99.2105 zmieniająca uchwałę Rady Powiatu w Giżycku w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiary 
godzin nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach Powiatu Giżyckiego 
została podjęta – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwot dofinansowania do uczestnictwa 
w turnusie rehabilitacyjnym. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
W związku z malejącymi rok rocznie środkami Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Giżyckiemu na zadania powiatu wynikające 
z ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych 
(Dz.U. z 201 lr. Nr 127, poz. 721 z późn. zm.) zachodzi potrzeba obniżania stawek 
dofinansowania do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych w roku 2016. 
Obniżenie stawek pozwoli na wyjazd większej liczby zainteresowanych osób na turnusy 
rehabilitacyjne. 
Pozytywna opinia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych w ww. sprawie 
stanowi załącznik nr 7a do protokołu.  
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisja  Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisje  Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz  Edukacji Kultury i Sportu  zapoznały się, 
ale nie opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Uchwała Nr XV.100.2015  w sprawie obniżenia kwot dofinansowania do uczestnictwa 
w turnusie rehabilitacyjnym  została podjęta – stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10a. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 r.  
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Uchwała nie była prezentowana na komisjach, po posiedzeniu Zarządu wprowadzono ją 
dodatkowo do porządku obrad. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Dokonano zmian w podziale limitów środków zarówno w zakresie rehabilitacji zawodowej 
jak też społecznej. W związku z niedoszacowaniem środków zaangażowanych na stypendia 
z tytułu staży PUP w Giżycku zwrócił się z prośbą do PCPR o przesunięcie kwoty 315,97 zł 
na potrzeby rehabilitacji zawodowej na podst. art. 11 Ustawy o rehabilitacji zawodowej 
i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych. PCPR poinformował, iż posiada 
nadwyżkę środków na zadaniu: „Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w 
komunikowaniu się i technicznych, w związku z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych” w kwocie 320,00 zł. W związku z powyższym z tej kwoty przesunięto 
315,97 zł na rehabilitację zawodową, na zadanie z art. 11 ww. ustawy. Tym samym limit 
środków w zakresie rehabilitacji społecznej na zadaniu „Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych” uległ zmniejszeniu do kwoty 124 663,00 zł, natomiast 
limit na zadaniu „Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze przyznane osobom niepełnosprawnym” uległ zwiększeniu 
do kwoty 469 449,55 zł . Limit środków na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej wyniósł 
1 416 595,63 zł. Ponadto, PUP w Giżycku dokonał następujących przesunięć w zakresie 
rehabilitacji zawodowej: z zadania „Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy (art. 26 e)” 
– 56,25 zł oraz z zadania „Zwrot kosztów zatrudnienia pracowników pomagających 
pracownikowi niepełnosprawnemu (art. 26d)” – 3,21 zł, razem 59,46 zł przeznaczył na 
zadanie „Finansowanie wydatków na instrumenty i usługi rynku pracy na rzecz osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy i niepozostających w zatrudnieniu (art. 11) – 
stypendia z tytułu staży oraz szkoleń, zwrot kosztów dojazdów na staże i szkolenia, badania 
lekarskie: staże, szkolenia, dotacje”, na którym ostateczny limit wyniósł 78 426,83 zł. Mając 
powyższe na uwadze limit środków na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej wyniósł 
155 249,37 zł.  

Końcowy podział środków obrazuje poniższa tabela: 
L.p Nazwa zadania Plan 2015 zmiany Po zmianach 
1. Finansowanie  wydatków  na instrumenty i 

usługi rynku pracy na rzecz osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy i nie 
pozostających 
w zatrudnieniu   (art. 11) 

78.051,40  +59,46 
+315,97 
+375,43 

78.426,83 

2. Finansowanie kosztów szkolenia i 
przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych (art.40)- zlecenie usługi 
szkoleniowej 

5.607,00 X 5.607,00 

3. Zwrot kosztów zatrudnienia pracowników 
pomagających pracownikowi 
niepełnosprawnemu w pracy (art.26d) 
 

1.275,00 -3,21 1.271,79 

4. Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy 
(art.26e) 

70.000,00 -56,25 69.943,75 

Razem środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej 

154.933,40  +315,97  155.249,37 

5. Dofinansowanie kosztów działania warsztatów 
terapii zajęciowej  

769.800,00 
 

X 769.800,00 
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6. Dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w 
turnusach rehabilitacyjnych  

46.677,00 
 
 

X 46.677,00 

7. Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych,  
w komunikowaniu się i technicznych, w 
związku  
z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych 

124.983,00 -320,00 124.663,00 

8. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 
i turystyki osób  niepełnosprawnych  

6.006,08 
 

X 6.006,08 

9. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 
środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnych 

469.445,52 +4,03 469.449,55 

Razem środki finansowe na zadanie z zakresu 
rehabilitacji społecznej 

1.416.911,60  -315,97 1.416.595,63 

 OGÓŁEM  1.571.845,00  X 1.571.845,00 

 
Pozytywna opinia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych w ww. sprawie 
stanowi – załącznik  nr 8a do protokołu.  
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
H. Sarul stwierdziła, że kwoty zmian są nieznaczne i śmiesznym jest zajmowanie się przez 
Radę Powiatu takimi zmianami, czy jest to wynik pomyłki pisarskiej, czy zaniedbania 
księgowej.  
Starosta W. Strażewicz  powiedział, że Zarząd, na posiedzeniu godzinę przed sesją rozważał 
i analizował tę uchwałę i jest zdania, że ma ona sens w imię racjonalnego wykorzystania 
środków. 
H. Sarul powiedziała, że nie o to jej chodzi, chodzi o to dlaczego to są takie kwoty jak 4,03 zł 
– może to gapiostwo, albo pomyłka pisarska. 
Dyrektor PCPR Z. Piestrzyński wyjaśnił, że chodzi tu o 375,43 zł dotyczące rehabilitacji, 
różnica wyszła z powodu wpłat ZUS-owskich, zabrakło na ZUS, resztę włączyliśmy do 
ortopedii.  
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – nie było. 
Uchwała Nr  XV.101.2015  zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 r. została 
podjęta – stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  
Powiatu Giżyckiego na lata 2015 – 2029.  
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Zmiany uchwały w sprawie WPF spowodowane są z planowanymi na grudzień 2015 r. 
zmianami budżetu Powiatu Giżyckiego na rok 2015 oraz aktualizacją załącznika dotyczącego 
przedsięwzięć. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu  oraz  Spraw Społecznych zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XV.102.2015 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  
Powiatu Giżyckiego na lata 2015 – 2029  została podjęta – stanowi załącznik nr  9 do 
protokołu. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2015. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały wraz z autopoprawką, która była 
zgłoszona przez Zarząd i omawiana na Komisjach: 
Dochody i wydatki: 
Rozdz.85395 – zmiana dofinansowania ZAZ w zakresie realizowanej rozbudowy 
i przebudowy pomieszczeń pralni: 

• w zakresie dofinansowani przez Samorząd Województwa po rozstrzygnięciu 
postępowania o zamówienie publiczne, 

• w zakresie przeznaczenia nadwyżki środków własnych powiatu w łącznej kwocie 
50.000 zł na założenie alarmu i monitoringu oraz zakup magla oraz wózka. 

Wydatki: 
Rozdz.80130 i 85410 – zmiana dotyczy: 

• przeznaczenia nadwyżki środków w kwocie 5.000 zł w planie internatu Szkoły 
Policealnej dotyczącym zakupu energii na doposażenie klasopracowni zgodnie 
z kierunkami nauczania: technika farmaceuta, opiekun medyczny, masażysta, 
opiekunka dziecięca, technik usług kosmetycznych, 

• zwiększenia (przeniesienie z wydatków bieżących) o kwotę 5.903 zł zadania 
inwestycyjnego polegającego na dostosowanie budynku internatu ZSEiI do wymogów 
ppoż. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu  oraz  Spraw Społecznych zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 
Uchwała Nr  XV.103.2015 w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2015. 
została podjęta – stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2016 – 2029. 
Starosta W. Strażewicz uzasadnił:  Ustawa o finansach publicznych nakłada na nas 
obowiązek opracowywania wieloletniej prognozy finansowej  w formie uchwały 
przyjmowanej przez Radę Powiatu,  po uzyskaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Ta uchwała poprzedza uchwałę w sprawie  budżetu na 2016 r. Prognoza Finansowa na lata 
2016 – 2029 jest tak skonstruowana, aby móc uchwalać budżety na lata przyszłe. 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, iż projekt uchwały najpierw omawiany był na 
posiedzeniach Komisji Spraw Społecznych oraz Edukacji,  Kultury i Sportu , które uwag nie 
wniosły, a następnie na posiedzeniu Komisji  Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Poprosiła 
o zbiorczą opinię Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Stanisław Gąsior  - Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
przedstawił opinię Komisji z posiedzenia w dniu  2 grudnia 2015 r.: 
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Po zapoznaniu się z opiniami Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz  Spraw Społecznych, 
które nie wniosły uwag do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 
2016 – 2029, Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego również nie wnosi uwag do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2016 – 2029.  
Komisja  pozytywnie opiniuje Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu Giżyckiego na lata 
2016– 2029.  
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Łępicka-Gij  przedstawiła Uchwałę nr RIO.VIII-0120-
686/15 z dnia 14 grudnia 2015 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie  zawierającą pozytywną  opinię  o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
w Giżycku  projekcie  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2029 – załącznik nr 
11 do protokołu.  
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o uwagi do projektu uchwały. 
Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu  oraz  Spraw Społecznych zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 13, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 3 osoby. 
Uchwała Nr XV.104.2015 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2016 – 2029 została podjęta – stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu.  
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2016. 
Wraz z materiałami na sesję radni otrzymali autopoprawkę do projektu budżetu Powiatu 
Giżyckiego na rok 2016. Autopoprawka prostuje błędy i nieścisłości, które zostały popełnione 
w toku prac nad uchwałą w sprawie projektu budżetu na 2016 r.. W wyniku autopoprawki nie 
ulegają zmianie wielkości budżetowe zaprezentowane w projekcie budżetu tj. dochody, 
wydatki, wynik finansowy, przychody, rozchody. 
 

a. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 
Starosta W. Strażewicz powiedział, iż przekazany radnym projekt budżetu na 2016 rok 
został opracowany przez Zarząd  w oparciu o wskaźniki Ministra Finansów. Ostateczne 
wielkości poznamy po przyjęciu budżetu państwa, wówczas Minister Finansów przekaże 
wskaźniki.  

b. Przedstawienie opinii komisji stałych, w tym opinii Komisji Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do poszczególnych komisji o opinie na temat 
projektu uchwały budżetowej.   
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uwag nie 
wniosła. 
Komisja  Spraw Społecznych zapoznała się,  nie opiniowała projektu uchwały, uwag nie 
wniosła. 
Stanisław Gąsior  -  Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
przedstawił opinię Komisji z posiedzenia w dniu  2  grudnia 2015 r.: 
Po zapoznaniu się z opiniami Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz  Spraw Społecznych, 
które nie wniosły uwag do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 
2016 – 2029 oraz do projektu budżetu powiatu na rok 2016, Komisja  Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego również nie wnosi uwag do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Giżyckiego na lata 2016 – 2029 oraz do projektu budżetu powiatu na rok 2016. 
Komisja pozytywnie opiniuje projekt budżetu powiatu na rok 2016. 
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c. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu M. Łępicka-Gij  przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VIII-
0120-685/15 z dnia 14 grudnia 2015 r. Składu Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie zawierającą pozytywną  opinię o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Giżyckiego projekcie uchwały budżetowej na 2016 r. oraz  pozytywną opinię o 
możliwości sfinansowania przez Powiat Giżycki deficytu przedstawionego w projekcie 
budżetu Powiatu Giżyckiego na 2016 rok – załącznik nr 13 do protokołu. 
 

d. Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej i opinii stałych komisji problemowych 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Przewodniczącego Zarządu Powiatu  
o ustosunkowanie się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  i komisji stałych. 
Starosta W. Strażewicz oświadczył, iż wobec pozytywnej opinii komisji stałych Rady 
Powiatu oraz pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  prosi o przyjęcie projektu 
budżetu powiatu na 2016 rok. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła: 

1) Wyciąg z protokołu nr 11.2015 z XI posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
w dniu 20 listopada 2015 r. we fragmencie zawierającym pozytywną opinię projektu 
budżetu powiatu na rok 2016 w zakresie bezpieczeństwa publicznego i ochrony 
przeciwpożarowej – załącznik nr 14 do protokołu sesji; 

2) Informację Oddziału Regionu Warmińsko-Mazurskiego NSZZ „Solidarność” 
w Giżycku, iż zapoznano się z projektem uchwały i objaśnieniami do projektu budżetu 
powiatu na 2016 r.(uwag nie zgłoszono) – załącznik nr 15 do protokołu sesji. 

 
e. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
L. Należyty powiedziała, iż na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych radni rozmawiali 
o planach dofinansowania przez powiat drogi Spytkowo – do wysypiska śmieci, prosiliśmy 
Wicestarostę o rozmowę z wójtem Gminy Giżycko na temat zrekompensowania wydatku 
poprzez dofinansowanie przez Gminę zakupów dla szpitala, radna zapytała, czy taka 
rozmowa już miała miejsce. 
Wicestarosta M. Drzażdżewski odpowiedział, że tak, wójt pracuje nad tym, aby pozyskać 
finanse również od partnerów trzecich. Nasz projekt w ramach PROW naprawy drogi 
Giżycko – Pierkunowo zakłada pomoc dla nas od gminy w wysokości 500 tys. zł. 
J. Łożyński zgłosił następujące tematy: 
1) przypomniał o obietnicy uwzględnienia w planach dla szpitala nowego generatora zasilania 
awaryjnego, w prezentowanych materiałach nic na ten temat nie znalazł. 
2) zapytał, kto zajmuje się wyceną 

• budowy windy w budynku Geodezji – wyceniono na 500 tys. zł, a radny pozyskiwał 
informacje i twierdzi, że jest to cena zawyżona, wg niego jest to cena ok. 300 tys. zł 

• zakupu tablicy interaktywnej – wyceniono na 9 tys. zł, a wg jego rozeznania 
wystarczy 4 - 5 tys. zł. 

• zakupu samochodu dla naszego schroniska Zofiówka w Rynie – wyceniono na 75 tys. 
zł, a Komisja Rewizyjna na czerwcowej kontroli wnioskowała, że może być to 
przecież samochód za niższą kwotę, z drugiej ręki. 

3) zapytał, na czym polega  program „zeroenergetyczne budynki w powiecie giżyckim”, na 
czym ma polegać zeroenergetyczność tych budynków, czy to nazwa teoria, czy praktyka. Z 
opisu programu wynika, że ma być zrealizowane ocieplenie elewacji w sali gimnastycznej LO 
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II i Elektryka. W jego rozumieniu zeroenergetyczność ma polegać na zerowym poborze 
energii do funkcjonowania budynku. 
4) zapytał, z czego wynika plan wzrostu dochodów Wydziału Geodezji i Gospodarki 
Gruntami o 19% skoro ceny za ich usługi są regulowane ustawą. 
5) stwierdził, że martwi go rosnące zadłużenie powiatu, spłacamy 2,6 mln zł kredytu, a w tym 
samym czasie zaciągamy następny kredyt, a także sprawa niemożności zrealizowania 
podwyżki  3% wzrostu wynagrodzeń dla pracowników nieoświatowych. 
6) podniósł temat Centrum Usług Wspólnych – jest u nas praktykowana wspólna obsługa 
księgowo - kadrowa dla powiatowych placówek oświatowych, co zaoszczędza środki 
finansowe. Podobne funkcje realizowane są w podobnych placówkach w gminach, które 
ponoszą wydatki na ten cel. W Kętrzynie  Centrum Usług Wspólnych działa od października, 
radny poddaje pod uwagę utworzenia takiego centrum w powiecie giżyckim; można to zrobić 
i z gminami, skupienie spraw księgowo – kadrowych w jednym miejscu  da  40 -  50% 
oszczędności. 
Starosta W. Strażewicz odniósł się do powyższych spraw: 

• agregat prądotwórczy –  na ten cel trzeba będzie wydać ok. 100 tys. zł, nie mamy 
takich pieniędzy, zwróciłem się do gmin o wsparcie dla szpitala, ale nie mówiłem na co 
pieniądze przeznaczymy, może właśnie na  agregat. Od wojewody nie dostaliśmy pieniędzy. 
Jeśli będziemy dysponowali pieniędzmi i ta potrzeba zakupu będzie w hierarchii szpitala na I 
miejscu, to ją zrealizujemy jako pierwszą. 

• winda w budynku Geodezji  - będzie budowana w środku, cena była kalkulowana 
z tzw. górką, to przetarg zdecyduje. 
Sekretarz E.Gudel dopowiedziała, że kwota 500 tys. to wycena opracowana przez 
techników, zaplanowano windę od strony jeziora, niestety, wówczas trzeba dokonać 
rekonstrukcji wewnątrz budynku, przebudowę korytarzy, modernizacji drogi ewakuacyjnej 
itd., ta wycena jest sprzed 2 lat, gdy będziemy ogłaszać przetarg, wycenę trzeba będzie zrobić 
aktualną. 

• sprawa 3% wzrostu wynagrodzeń – nasz budżet zbudowany jest na projekcie budżetu 
państwa i o ostatecznych parametrach dotacji dowiemy się po jego uchwaleniu. 

• Centrum Usług Wspólnych – rozważamy te tematy, planujemy w miarę szybko 
stworzyć centrum np. w obrębie placówek pomocy społecznej. 

• opłaty geodezyjne – odpowiedzi udzieliła Geodeta Powiatowy A. Aleszczyk – Jurek, 
która powiedziała, że w lipcu 2014 r. zmieniło się prawo geodezyjne i kartograficzne 
wprowadzono nowe stawki, zupełnie różne od dotychczasowych. W tym roku już 
wiemy jak kształtują się ceny i wpływy za ten rok, tak więc oszacowaliśmy wpływy 
na 2016 rok, jest to duży wzrost. 

H. Sarul powiedziała, że nie powinniśmy się przywiązywać nadmiernie do kształtu tego 
budżetu, od nowego roku może nas czekać wiele zmian. Budżet państwa też będzie chyba 
inny, niż zaplanowany, co w efekcie zmieni budżety powiatowe. Zniechęcam do robienia tzw. 
zakładek i gromadzenia zaskórniaków, niemoralne są te zakładki, które są poza kontrolą 
Rady, przesuwać je i stawiać Radę przed faktem dokonanym. 
Radna życzyła Zarządowi, aby udało się zrealizować ten budżet, i żeby nie  musiała to być 
przerwana kadencja. 
Wicestarosta M. Drzażdżewski powiedział, że wspomniane tzw. zakładki oparte są na 
kosztorysach, w przetargach potem okazuje się, że te kwoty czasami są niższe, ale czasami 
i wyższe. 
Wicestarosta M. Drzażdżewski powiedział, że budżet uchwalamy po to, żeby wykonywać 
zadania, pozyskiwać środki zewnętrzne. To są ostatnie lata, gdy możemy wykorzystać 
pieniądze unijne. Zaplanowaliśmy sporo projektów. Musimy mieć kwoty wolne, aby wejść do 
programów, po to się zadłużamy, aby mieć na wiele projektów. Projekty mogą się jeszcze 
pojawić w edukacji, potrzebujemy też na współpracę z gminami. To istotne.  
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Wyraził zwątpienie w kwestii budowy windy w Geodezji o ile nie dostaniemy środków 
zewnętrznych, inaczej nie będzie nas na nią stać. Jest to zapisane w projekcie, gdyż wymaga 
się w takich budynkach istnienia windy. 
Poprosił radnych, aby porównali osiągnięcia inwestycyjne naszego powiatu z osiągnięciami 
innych powiatów i dokonali wówczas oceny. 
 
O godz. 16.55 sesję opuściły dwie radne: Małgorzata Kaczorowska i Anna Skrypoczka. 
O tej chwili obradowało 14 radnych. 
 
J. Łożyński zaproponował Zarządowi rozważenie zmiany taktyki w wykorzystaniu środków 
unijnych – śmielsze projekty energoprodukcji, z udziałem środków unijnych, dadzą  większe 
korzyści, samo ocieplenie nie załatwia sprawy. Zaoszczędzimy na zaciągnięte 
zobowiązania. 
Dyrektor PCPR Z. Piestrzyński odpowiedział w kwestii tablicy interaktywnej – koszt został 
oszacowany na podstawie ostatniego zakupu w jednej z jednostek powiatowych, obsługujemy 
wiele podmiotów i zadań, tablica potrzebna jest na dużą ilość szkoleń dla niepełnosprawnych, 
rodzin zastępczych itp. oraz dla Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej.  
Wicestarosta M. Drzażdżewski powiedział, że myślał, iż radny J. Łożyński dzieli się obawą, 
że gdy bierze się pieniądze unijne, tworzy nowe inwestycje, to się często w samorządach 
zapomina, że to trzeba później utrzymać. Jest dochód na zakup, ale później nie stać na 
utrzymanie.  
Jeśli chodzi o termomodernizację to jeszcze wymagają tego 3 budynki. Nowe programy 
z zastosowaniem odnawialnych źródeł energii też będą brane pod uwagę, ale w następnych 
projektach, wymaga to nowego przygotowania i nowych audytów. 
Wicestarosta poprosił o unikanie takiej retoryki, powiedział, że my nie chowamy pieniędzy 
publicznych, wszystkie wydatki są udokumentowane i skontrolowane. Nie stwarzajmy 
atmosfery, że ktoś chowa pieniądze po kryjomu. 
J. Łożyński odpowiedział, że  nie kwestionuje potrzeby zakupu tablicy interaktywnej, ale 
wysokości przewidywanej  ceny zakupu, kwota jest wygórowana , tak np. przy tablicy 
interaktywnej, gdy  za  4 – 5 tys. można już kupić dobrą tablicę, jak i przy samochodzie dla 
Zofiówki. 
Radny powiedział, że w gminie Gołdap samorząd zrealizował inwestycję z programu 
prosument  w postaci farmy fotowoltaicznej o mocy 1 MW, wydatkowano 5 mln zł, z czego 
połowa była pozyskana z pieniędzy europejskich. Rocznie taka inwestycja przynosi 600 – 800 
tys. zł czystego dochodu, tak że  4 lata to jest czas spłaty, a potem mamy czyste pieniądze. 
Można dowiedzieć się o tym w Gołdapi. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o ostateczne uwagi do projektu 
budżetu z uwzględnieniem autopoprawki Zarządu. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję w tym punkcie obrad. 
 

f. Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie budżetu 
powiatu na 2016 r. wraz z uwzględnieniem autopoprawki Zarządu. 
Wynik głosowania: „za” - 12 „przeciw” – , „wstrzymu jący się” – 2 osoby. 
Uchwała Nr XV.105.2015 w sprawie budżetu powiatu na 2016 r. została podjęta – stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 
Starosta W. Strażewicz podziękował radnym za przyjęcie budżetu na 2016 r. 
 
 
 



15 
 
Ad. 15. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Łępicka-Gij:  

1) Przedstawiła nast. sprawę: z Biura Wojewody Warmińsko-Mazurskiego wpłynęła do 
Rady Powiatu skarga na działania Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 
w Giżycku złożona przez mieszkańca Kruklanek. Skarga dotyczy zadań 
wykonywanych przez Powiatową Inspekcję Nadzoru Budowlanego, które są 
zadaniami zleconymi z zakresu administracji rządowej i rozpatrywanie skarg z tego 
zakresu  należy do administracji rządowej wyższego stopnia. Skarga została 
przekazana wg właściwości do Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego, 
działający przy Wojewodzie w ramach wojewódzkiej administracji zespolonej. 
Wojewoda stwierdził, że skarga w tej części została przekazana prawidłowo, ale 
w drugiej części  skargą na  bezczynność Starostwa Powiatowego  powinna zająć się 
Rada Powiatu. Poinformowała, że zgodnie z sugestią Wojewody przekazuje 
rozpatrzenie sprawy do Komisji Rewizyjnej.  
Drugą skargę, z grudnia br., otrzymaną od ww. mieszkańca Kruklanek  na 
niewłaściwe załatwianie skarg przez Starostę również przekazuje do Komisji 
Rewizyjnej.  

Starosta uzupełnił informację, że pierwsza skarga  została przekazana do Powiatowego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego, o czym skarżący został poinformowany. 

2) Przedstawiła Stanowisko Rady Gminy Giżycko z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie 
realizacji inwestycji polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej nr 592 na 
odcinku Kętrzyn – Giżycko. 

3) Przedstawiła Zaproszenie Burmistrza Giżycka na Spotkanie Noworoczne 7 stycznia 
2015 r. 

J. Łożyński zasugerował, aby Zarząd Powiatu zaopatrzył się w pieczątki imienne. 
L. Należyty powiedziała, że Senat Akademii Morskiej rozpatrywał sprawę uruchomienia 
w Giżycku klasy technikum żeglugi śródlądowej i po świętach zwróci się do Zarządu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Łępicka-Gij złożyła zebranym życzenia świąteczno – 
noworoczne. Życzenia złożył również Starosta W. Strażewicz. 
 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 16. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania  porządku obrad tematyki sesji o godz. 17.25 Przewodnicząca Rady 
Powiatu zamknęła obrady.   
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Barbara Mikołajczyk        Monika Ł ępicka-Gij  
 


